
Protokół  Nr XXX/2014

z sesji rady Gminy odbytej w dniu 31 marca 2014 roku w lokalu 
Urzędu Gminy w Dobrem .

Obrady rozpoczęły się o godzinie 9 oo i trwały do godziny 9 50 .

Do pkt.1.Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący rady Gminy pan Ryszard Szczurowski ,
którzy poinformował ,że w sesji udział bierze 11 radnych co stanowi 74 % 
ustawowego składu rady , zw związku z tym sesja władna jest do podejmowania 
uchwał .
Lista obecności na piśmie w załączeniu .

Radni nieobecni w chwili rozpoczęcia :
1.Michała Sitnicki,
2.Krzysztof Laskowski,
3.Hanna Wadas,
4.Andrzej Zagrodzki..

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad  / na piśmie w 
załączeniu / .
Uwag do porządku nie zgłoszono .

Do pkt.2.Informacja o pismach , które wpłynęły do Rady Gminy .

Od czasu ostatniej sesji nie wpłynęły pisma.

Do pkt.3.Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz realizacji 
uchwał Rady Gminy :

1/ trwają zebrania sołeckie , staram się dwa dni w tygodniu wygospodarować ,
  żeby te zebrania sukcesywnie się odbywały ,
2/podpisałem umowę na budowę wodociągu w miejscowościach :Grabniak , 
  Rakówiec , Wólka Mlęcka , Gęsianka , Oseczyzna . Zakończenie inwestycji  sześc 
  miesięcy od momentu podpisania umowy .
3/dzisiaj o godzinie dwunastej odbędzie się przetarg na wolny lokal , na chwile 
  obecną są zainteresowane cztery firmy  .

W tym czasie przybył spóźniony radny Pan Michał Sitnicki .

Do pkt.4.Zapytania radnych i sołtysów.

Radny M.Poławski – czy może pan potwierdzić lub zdementować pogłoskę ,że
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w Dobrem ma powstać jakiś sklep sieciowy ?
Radny Sł.Wierzba – co z moją odpowiedzią  na moja skargę , Czy jest już odpowiedź
od Pani mecenas ?
P.Bogdan Galej sołtys sołectwa poręby Nowe – czy jest już odpowiedź odnośnie 
zalewanych domów?
Radny St.Pawiński – przy spotkaniu z firmą od śmieci może powiedzieć ,żeby dawali 
więcej worków. Nie wiem jak jest w innych sołectwach , ale u nas tak robią.
Radny St.Kosim – w Rudzienku kolo przystanku trzeba położyć  rurę.
P.J.Gadomski – sołtys sołectwa Rudzienko trzeba ustawić znaki i pomalować pasy 
koło przystanku..
Radny M.Koseski – czy istnieje możliwość przesunięcia hydrantu ?
P.Małgorzata Gadomska sołtys sołectwa Poręby Stare – w jakim terminie będzie
poprawiony rów ?
P.Ryszarda Cyran sołtys sołectwa Czarnogłów – zwrócił się do mnie jeden z 
mieszkańców z pytaniem o opłaty za dzieci z rodzin wielodzietnych gdy dziecko 
ma powyżej 18 roku życia ?

Do pkt.5.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 
sołeckiego w budżecie gminy Dobre .

Sekretarz Gminy – w dniu 20 marca br. weszła w życie nowa ustawa o funduszu 
sołeckim , która uchyla ustawę poprzednia . Nie ma przepisów przejściowych dla 
zachowania ważności naszej uchwały podjętej w dniu 5 lutego br.
Jednocześnie proszę o wykreślenie z projektu uchwały paragrafu , w którym 
unieważnia się uchwałę z dnia 5 lutego gdyż i tak straciła ważność z mocy ustawy .
Radny Sł.Wierzba – czy coś się zmienia w tej nowej ustawie ?
Wójt Gminy – ustawa weszła w życie parę dni temu . Co się zmienia musimy zrobić 
szkolenie przede wszystkim dla sołtysów . W kilku przypadkach zaszły bardzo 
istotne zmiany .M.in. można będzie zmieniać wydatki na zadania w ciągu roku 
oraz będzie można łączyć kilka sołectw .

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 11 głosami za przy 1 wstrzymującym 
się od głosu .

Uchwała nr XXX/274/14 na piśmie  w załączeniu .

Do pkt.6.Odpowiedzi na zapytania radnych i sołtysów .

Wójt Gminy – 1/sklep sieciowy w Dobrem , nie mam pojęcia czy tak czy nie .
Jeżeli ktoś chciałby budować jakiś obiekt poza Dobrem musi wystąpić z wnioskiem
o warunki zabudowy , wtedy mamy jakąś informacje co planuje . W przypadku
Dobrego jest plan przestrzennego zagospodarowania  i wtedy zgłasza się jakakolwiek 
firma , prosi o wypis z planu , a my nie wiemy po co .
2/Pan Wierzba pytał  o odpowiedź na skargę , Pani mecenas jeszcze odpowiedzi an 
  piśmie nie przysłała .
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Radny Sł.Wierzba – skarga była do Rady Gminy , a nie do Pani mecenas . Ile czasu 
ma Urząd Gminy , aby udzielić odpowiedzi ?
Wójt Gminy – Rada Gminy musi rozpatrzeć na najbliższej sesji . Rada musi podjąć 
uchwałę o nie rozpatrywaniu skargi .Pospiech w sprawach takich z zaskoczenia 
nie jest potrzebny . 
3/pan Galej pytał o wodę w Porębach Nowych , pismo zostało skierowane 
  do Zarządu Dróg Wojewódzkich . Rozmawiałem z dyrektorem i w ramach budowy 
  drogi sprawa została pokierowana . Jest to kwestia obsadzenie jednego podwójnego 
   przepustu .
4/worki na wymianę, to jest pierwsza informacja ,że nie dają worków na wymianę.
  Z tego co mi wiadomo firma wymienia worek jeden za jeden . Ta firma wyjątkowo
  pilnuje wymiany worka .Jeśli worków brakuje są zawsze w Urzędzie Gminy ,
5/przepust na przystanku w Rudzienku – traktuje to jako wniosek bo to trzeba 
  ustalić z powiatem, dotyczy to znaków drogowych i przejścia dla pieszych ,
6/przeniesienie  hydrantu jest możliwe , proszę o ustalenie gdzie ,
7/ Pani Cyran , zwolnienie za śmieci , jest to zapisane w uchwale Rady Gminy .
  Nad tym zwolnieniem  była długa dyskusja i mocne zastanawianie się 
  To by się wiązało z multum dokumentów . Jeżeli za usługę płacimy ponad 

   17 tysięcy miesięczne i teraz zwolnimy z opłaty tysiąc mieszkańców to pozostali 
  zapłacą te 17 tysięcy więcej . W momencie kiedy zwalniamy dużą liczbę osób 
  to wszystkim innym podnosimy .Kiedyś to było jasne osoba ucząca się , teraz to
  nie jest takie łatwe.
8/pytanie Pani sołtys z Porąb Starych  , w tej chwili nie umiem odpowiedzieć na to 
  pytanie . Jeszcze w ubiegłym roku rozmawiałem z dyrektorem , obiecał skierować 
  środki . Wystąpiłem do nich na piśmie  z informacją i przypomnieniem ,że zgodnie 
  z wydanym zgłoszeniem  i ustaleniami z gminą oni zgłosili wykonanie do końca 
  tego rowu . Kiedy będą to realizowali to nie wiem , na piśmie jest informacja ,że 
  mają to dokończyć .

Do pkt.7.Wolne wnioski .

P.Kazimierz Sokulski – proszę o równarkę.
Wójt Gminy-  równarka ma pracować od dzisiaj.
Radny M.Koseski -  czy będzie nadzór nad równarką ,żeby pracownik jeździł.
Wójt Gminy  - nigdy nie było tak ,że pracownik jeździ na równarce .
W tym roku przetarg wygrała firma z Celestynowa , osoba kompletnie nie znająca 
gminy więc na pewno pracownik pojedzie w każde miejsce . Zawsze było tak,że 
po przejechaniu równarki pracownik jechał i sprawdzał..
Radny M.Koseski – chodzi o to ,że jedna firma wykonuje bardzo dobra pracę z 
profilowaniem drogi , a potem druga to psuje.
Radny St.Pawiński – jest to bardzo dobra uwaga . Operator , który nie ma pojęcia o 
równaniu dróg porobi koryta .

Radny Sł.Wierzba złożył pisemny wniosek formalny do Rady Gminy o zwołanie 
referendum gminnego w sprawie rozlokowania farm wiatrowych i instalacji 
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 fotowoltaicznych .

Wniosek odczytano / pełna treść na piśmie w załączeniu /. 

Sekretarz Gminy – nie będzie zmniejszenia kosztów , referendum nie rady 
przeprowadzić razem z wyborami do parlamentu europejskiego.
Muszą być oddzielne komisje .
Radny Sł.Wierzba – ja myślę ,że jest to temat tak bardzo ważny dla naszej
gminy ,żeby później nie wyszło tak samo jak w gminie Korytnica , Wierzbno czy
Miedzna , Liw. Wiadomo jak wójta pokazują w telewizji . Ludzie są przeciwni
mocno tym wiatrakom i farmom fotowoltaicznym , jest to bardzo szkodliwe dla 
zdrowia i chcielibyśmy w taki sposób ,żeby to ludzie wypowiedzieli się 
co do tego czy chcą czy nie .Żeby decyzje nie były podejmowane jednoosobowo
poprzez pana Wójta , za które będzie brał odpowiedzialność na siebie  
czy 15 radnych jakąś uchwałą , tylko ,żeby ludzie się wypowiedzieli .
Dlatego chciałbym ,żeby to było w dniu wyborów  , frekwencja byłaby większa  ,
działałoby to w obie strony .
Można zorganizować sesje nadzwyczajną ,żeby podjąć na ten temat uchwałę .
Sekretarz Gminy – nie ma możliwości wyrobienia się w czasie .
Radny Sł.Wierzba – na pewno byłaby większa frekwencja .Można zamienić na 
wybory samorządowe 
Wójt Gminy – dokładnie jest na odwrót, ludziom się miesza. W gminach gdzie tak 
zrobiono efekt był odwrotny .
Radny Sł.Wierzba – a jak było z referendum o śmieciach ?
Wójt Gminy – było zupełnie oddzielnie . Ale w przypadku takiej propozycji koszty 
będą większe , podwójne , komisje , podwójne lokale , urny .
Radny Sł.Wierzba – to drugi punkt proponuję wykreślić.
Przew.Rady Gminy – proponuję nic nie robić , wniosek skierujemy do Komisji BOR 
jakieś stanowisko rada musi zająć.
Radny M.Koseski – jeśli referendum przejdzie to wtedy ludzie nie będą mogli 
budować wiatraków?
Wójt Gminy – chyba nie ma to znaczenia .Na dzień dzisiejszy o niczym mi nie 
wiadomo ,że ktoś zamierza  budować farmy wiatrowe.  To trzeba przeanalizować .
Radny M.Koseski – referendum śmieciowe wyszło , ale ci , którzy nie chcieli płacić 
to i tak muszą.
Wójt Gminy – to było co innego .Czy referendum dotyczy sprawy , które jest
kompetencją Rady Gminy .Jest to jakiś głos ,ale czy to ma jakiś wpływ?
Radny Sł.Wierzba – Pan robi wszystko ,żeby zniechęcić bo jakieś plany są co do 
tego  . Jeżeli chodzi o instalacje fotowoltaiczne to już Pan wydał decyzje o 
warunkach zabudowy  , niezgodną z prawem . Tak samo będzie być może 
z wiatrakami . Podobno już w studium są pozaznaczane punktu gdzie wiatraki 
mają stać.
Wójt Gminy – w projekcie studium nie ma żadnego miejsca na wiatraki .
Radny Sł.Wierzba – tak samo jak chodzi o wszystkie budowy Rada Gminy ma 
kompetencje ponieważ zmienia plany zagospodarowania .
Wójt Gminy – ale jeśli są plany .
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Radny St.Pawiński – na dzień dzisiejszy nie ma planów budowy wiatraków , ale 
skoro firma próbuje linię pobudować to po co .? Być może na razie jest to utajnione .
Radny W.Szymański – przedstawiciel firmy po ostatniej Komisji BOR wyraźnie 
powiedział ,że planowane są wiatraki . Radny Wierzba nie otrzymuje 
odpowiedzi . Takie traktowanie radnych  to jest chore .
Na ostatniej sesji powiedział Pan ,że sołtysi mają obowiązek informowania o 
opłatach za śmieci . Traktujecie radnych i sołtysów i mieszkańców jak dzieci .
Radny Sł.Wierzba – wiatraki w naszej gminie nie  dopóki jest ta Rada , bo ta Rada
działa coś i upomina się o ,żeby ludziom pod nosami tych wiatraków nie 
wybudować i instalacji fotowoltaicznych . Od listopada zmieni się Rada . Być
może radni tak będą podchodzić jak w gminie Korytnica ,że wiatrakami było 

  10 do 0 , jak przyszły protesty , ponad 200 osób usiadło  nad plecami radnych 
okazało się ,że po trzech miesiącach  radni podjęli decyzję 10 do 0 przeciwko
wiatrakom .
P.J.Krauski sołtys Marcelina – trzeba zebrać podpisy ,żeby została ta Rada .
Radny Sł.Wierzba - jeżeli bym startował do przyszłej Rady i by mnie wybrali ,
a Wójtem zostałby obecny Wójt to ja nie złożę ślubowania , od razu idę do domu .
To jest szarpanina nerwów . Za dużo kosztuje zdrowia .
Przew.Rady Gminy – wniosek radnego Sł.Wierzby kierujemy na Komisję BOR.

Do pkt.8.W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy
dokonał zamknięcia sesji .

Protokółowała: Przewodniczący Rady Gminy 
Anna Kalinowska

         Ryszard Szczurowski 


